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ORG.0012.4.6.2020 

Protokół nr 13/20 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury 

oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, 

które odbyło się dnia 28 września 2020 r. w Sokolni w Buczkowicach 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni wg załączonej listy obecności, 

 Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

 Zastępca Wójta, Pan Jerzy Kanik, 

 protokolant – inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice, 

Ewa Matera. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 

2) zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2020,  

3) zmiany uchwały dotyczącej określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 

korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest gmina Buczkowice, 

4) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice,  

5) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

6) zmiany uchwały dotyczącej odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne oraz ustalenia 

opłat. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Radny Stanisław Sowa, otworzył posiedzenie komisji o godz. 13.08 i stwierdził prawomocność 

podejmowanych decyzji (w momencie otwarcia posiedzenia obecnych było 13 radnych). 

Ad 2. Opiniowanie projektów uchwał (opiniowane projekty zał. do protokołu). 

Ad 2.1-2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Buczkowice. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2020. 

Zastępca Wójta omówił projekty uchwał. 

Radny Jan Świerczek zapytał czy z przekazanych z budżetu państwa pieniędzy na inwestycje 

zostały już zapłacone faktury. 

Wójt Gminy odpowiedział przecząco, wyjaśniając że: 

 nie ma tutaj możliwości refinansowania, jednak zapłacimy z tych środków bieżące 

faktury - nie ma obaw, że ich nie wykorzystamy, 

 dzięki temu, że zasiliły one nasz budżet, zmniejszy się deficyt. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekty uchwał. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy Buczkowice na rok 2020 – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 2.3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest gmina Buczkowice  

Zastępca Wójta omówił projekt uchwały. 

Wójt Gminy dodał, że: 

 po podjęciu uchwały zlecimy wykonanie jednolitych tabliczek z logo gminy i nazwami 

przystanków, 

 niedługo PKS będzie dysponował kolejnymi 13 autobusami gazowymi (13 już jeździ – 

mniejsze pojazdy teraz są rzadziej używane ze względu na pandemię – większe gazowe 

autobusy koszty eksploatacyjne mają podobne do małych starego typu), 

 będziemy próbować trochę zagęścić połączenia weekendowe obsługiwane przez PKS by 

stworzyć „siatkę” – może z czasem ludzie zaczną intensywniej korzystać. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – głosowało 13 

radnych, w tym 13 „za”. 
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Ad 2.4-6. Projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Buczkowice. Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały dotyczącej odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne oraz ustalenia 

opłat. 

Wójt Gminy omówił projekty uchwał oraz przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały w 

sprawie Regulaminu (…) polegającą na poprawieniu zapisów w § 19 pkt 6 w następujący sposób: 

„6) akcje informacyjne podmiotów prowadzących działalność w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych, skierowane do właścicieli nieruchomości, dotyczące obowiązku selektywnego 

zbierania odpadów, oraz prowadzenie przez te podmioty rejestrów ilości i rodzajów odbieranych 

odpadów komunalnych od poszczególnych właścicieli nieruchomości;”. 

Następnie Pan Wójt poinformował radnych, że: 

 uchwały zatwierdzające wysokość opłaty od osoby dla nieruchomości zamieszkałych nie 

zostały przez organ nadzoru zakwestionowane i weszły w życie 1 września, 

 planowaliśmy tę podwyżkę wprowadzić od czerwca, ze względu na pandemię 

przesunęliśmy to o 2 miesiące, jednak była ona już konieczna (system musi się 

samofinansować), przy czym wysokość opłaty jest minimalna oraz prawie najniższa jeśli 

chodzi o okoliczne gminy,  

 do czerwca przyszłego roku nie planujemy kolejnej podwyżki, wiosną odbędzie się 

przetarg na firmę odbierającą odpady przez kolejne dwa lata – zobaczymy co będzie 

dalej, 

 od 1 lipca 2021 r. wejdą nowe obowiązki podnoszące koszty tego zadania (w tym 

zwiększenie liczby miesięcy z podwójnym wywozem, odbiór odpadów 

biodegradowalnych spod domu), 

 zniżkę za kompostowanie proponujemy w wysokości 1 zł na osobę na miesiąc – nie jest 

to dużo, jednak trzeba brać pod uwagę fakt, że gmina wyposażyła mieszkańców 

w kompostowniki i poniosła z tego tytułu duże koszty. 

Radny Moczek zaproponował by zamieścić w Gazecie Gminnej informację o tym, że nasza 

opłata należy do najniższych w okolicy (mieszkańcy widzą teraz tylko prawie 50% podwyżkę). 

Radna Górna zapytała ile osób nie złożyło deklaracji na odpady i jakie ponoszą z tego tytułu 

konsekwencje. 

Wójt Gminy powiedział, że: 

 wystawiamy wówczas decyzję i ściągamy opłatę – oraz zadeklarował przygotowanie na 

sesji informacji ile takich sytuacji było, 
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 w nowych przepisach ustalono drastycznie niską maksymalną stawkę opłaty za odpady, 

jaką możemy pobierać od przedsiębiorców objętych systemem – możemy ich z systemu 

wyłączyć, wówczas będą musieli sami zawrzeć umowę z firmą, która będzie od nich 

odbierać odpady, bądź pozostawić w systemie – na razie proponujemy pozostawienie ich, 

jednocześnie liczymy na to, że ustawodawca podniesie stawki maksymalne – w 

przeciwnym wypadku będziemy musieli zastanowić się czy ich jednak z systemu nie 

wyłączyć, 

 w okolicach marca będziemy kreować nowy przetarg – według nowych zasad – w tym 

odbieranie od mieszkańców dwa razy w miesiącach letnich odpadów bio – mówi się o 

kolejnych zmianach w tych przepisach, 

 w PSZOK przyjmujemy wszystko (w ramach limitów bez dodatkowej opłaty) – też 

generuje to duże koszty – zdarza się, że przywożona jest przyczepa wyciętych iglaków 

czy dwie przyczepy skoszonej trawy, 

 kosze uliczne są regularnie opróżniane – i od razu zapełniane reklamówkami z odpadami 

przynoszonymi z domów,  

 na ścieżce ciągle niszczone są ławki i kosze, te ostatnie często wrzucane są do Żylicy – 

nie nadążamy z naprawami – piszemy na komisariat, dzielnicowi jeżdżą. 

Radna Górna powiedziała, że przejeżdżanie policji nic nie daje. 

Wójt Gminy przekazał, że jedną osobę udało się ukarać i jest to dobry przykład. 

Radny Moczek zapytał czy mieszkaniec musi udokumentować, że ma kompostownik. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że trzeba złożyć nową deklarację – wysłano do mieszkańców informację 

w tej sprawie. 

Radny Więcek zapytał czy mamy rozeznanie ile osób kompostuje odpady. 

Wójt Gminy powiedział, że na sesji poda liczbę wydanych przez gminę kompostowników. 

Radny Więcek zapytał do ilu przedsiębiorców będzie trzeba dopłacać. 

Radna Górna powiedziała, że nie będziemy płacić za przedsiębiorców. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że koszty odbierania odpadów są wyższe niż maksymalna cena za 

pojemnik, którą możemy pobrać od przedsiębiorcy – na razie są objęci naszym systemem i do 

czerwca będą w nim na pewno – oraz zadeklarował przekazanie na sesji liczby przedsiębiorców 

w systemie. 

Radny Więcek zaproponował rozważenie wprowadzenia zniżki za kompostowanie w wysokości 

2 zł. 

Wójt Gminy powiedział, że: 

 co najmniej 80% mieszkańców z tej ulgi skorzysta, co znacznie pomniejszy wpływy 

z tytułu opłaty, podwojenie ulgi byłoby kolejnym znacznym obniżeniem dochodów, 
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 wprowadzenie zniżki za kompostowanie jest obowiązkowe, jednak jeżeli mieszkańcy 

korzystający z ulgi będą chcieli oddać nam bioodpady, również musimy je przyjąć. 

Radny Więcek wyraził obawę, że ludzie będą korzystać z ulgi, a bioodpady wyrzucać i tak do 

kubła. 

Radna Górna zapytała skąd bierze się tak dużo bioodpadów na PSZOK, skoro 80% kompostuje. 

Wójt Gminy powiedział, że mieszkańcy przywożą na PSZOK trawę, krzaki i gałęzie. 

Radna Górna zapytała czy jest tego tak dużo. 

Wójt Gminy powiedział, że jest tego bardzo dużo i zadeklarował podanie tej wielkości na sesji. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekty uchwał. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice – głosowało 13 radnych, w tym 13 

„za”. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi  – 

głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały dotyczącej odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne oraz ustalenia opłat  – głosowało 13 

radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

W wyniku głosowania komisje przyjęły protokół – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Zastępca Wójta przedstawił informacje dotyczące obowiązku wykonywania transkrypcji sesji 

Rady Gminy. 

Radny Sowa przekazał prośbę przedstawicieli klubów sportowych o umożliwienie dzieciom 

z klubów odbywania popołudniowych treningów w szkołach, których są uczniami. 

Wójt Gminy powiedział, że za organizację pracy szkoły odpowiada dyrektor. 

Radny Moczek zapytał czy Pan Wójt „jest za tym”. 

Wójt Gminy powiedział, że priorytetem dla niego jest to by szkoły nie zostały zamknięte 

z powodu koronawirusa i przed określeniem swojego stanowiska w tej sprawie musiałby 
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porozmawiać z dyrektorami. 

Radny Moczek zapytał czy jest szansa na otwarcie basenu dla „naszych dzieci”. 

Wójt Gminy powiedział, że nie mamy wiedzy na temat zachowania tego wirusa w wodzie i nie 

wiemy na ile otwarcie basenu mogłoby zwiększyć ryzyko zakażenia, więc świadomie 

eliminujemy tutaj ewentualne zagrożenie. 

Radna Górna zapytała czy mamy jakieś ogniska koronawirusa w gminie. 

Wójt Gminy powiedział, że pojawiło się kilka nowych przypadków, wirus „otarł się” o jedną ze 

szkół, jednak sytuacja już się unormowała, na ustalonych zasadach pracuje też ośrodek zdrowia. 

Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, Pan 

Stanisław Sowa, zamknął posiedzenie komisji. 

Posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 14.13. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych,  

Stanisław Sowa, 

 

 

Protokołowała: Ewa Matera 

 

 




